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Ansøgning om eftergivelse af restskat.
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jour. nr. 1 5-7/sek

Vedr. lov om økonomisk støtte til pol 
tiske partier m.v.,
der trådte i kraft den 1. jan. 1987.

1 -

§ 1 .

§ 4.

Lovens formål er i form af økono
misk støtte at styrke det grundlæg
gende politiske arbejde, såvel det'' 
centrale landsdækkende arbejde som 
det regionale og lokale arbejde.
En kandidatliste, der har deltaget 
i det senest afholdte kommunalbe
styrelsesvalg, har ret til tilskud 
til kandidatlistens politiske arbej 
de i kommunen.
Tilskdu ufgør årligt k r . 3,- for 
hver stemme, kandidatlisten har få
et ved valget.
2) Der ydes ikke tilskud til kandi

datlister, der har fået færre 
end 100 stemmer.

3) Til kandidatlister, som i h e n h . 
til den kommunale valglov indgik 
et listeforbund, ydes tilskud 
uanset bestemmelsen i stk 2 , så
fremt listeforbundet har fået 
10 0 stemmer eller derover.

fortsættes..
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§ 11. Kandidatlister, d e r -ønsker at m o d 
tage tilskdu efter § 4/ skal indgiv« 
ansøgning herom til kommunalbesty
relsen, der afgør, om betingelserne 
for at yde tilskud er opfyldt.

§ 13. Udbetalinger efter denne lov me d 
regnes ikke til den skattepligtige 
indkomst.

§ 15. 3) Ansøgning om tilskud efter § 4 
for 1987-89 skal indgives inden den
1. april 1987. Tilskud for året 87 
udbetales inden den 1 . juni 1987.

Fungokomdir,, den 6.1 , 8 7 
Ta udgifterne jfr. lovens § 14 afholdes af 
kommunen kræves en tillægsbevilling på ialt 
kr. 1 2 .9 1 5,oo til fordeling på følgende lister:
a - 2.396 stemmer
c - 495 n
tf - 468 11
t - 2o4 11
v - 689 11

© é 1
j.nr. o52517o2ol PH

Åbningstiden på Femhøi fritidscenter.

Centerleder A. Danielsen ansøger i skr. af.24.11.
86 om,~at fritidsklubben får mulighed for at åbne 
kl. 11 ° mod nu kl. 13.

Inst. oplyser, at man i de sidste 2 mdr. har haft 
en tilgang til fritidski., der pr. d.d. er på 55 
medlemmer (normeret til 5o), hvilket har medført, 
at et gammelt kendt problem er blevet meget større.

Problemet er, at 7-8 børn i fr.klubben 4 dage om3ougen får fri kl. 11 , og køre med skolebussen hen
til klubben, hvor de står af:og leger på pladsen, 
uden opsyn eller mulighed for, at komme på toilet
tet eller indendørs i regnvejr. Tidligere er pro
blemet løst ved, at nogle af.børnene er blevet på 
skolen eller, chaufføren på skolebussen har lade 
børnene køre en ekstra omgang, fremfor at stå uden
for i regnvejr.

Det at åbne klubben kl. 11 °vil betyde en merud
gift pr. år på 45 .000 kr., svarende til 2 pers. 
i 1,5 time i 5 dage x 42 uger= 63o timer pr. år.

Inst. har p.t. 2 stillinger på 3o timer ledige og 
håber med den udvidet åbningstid, at kunne søge en 
person til at varetage cykel- og knallertværksted, 
samt medvirke til opstart af:en knallertvirksomhed 
i kommunen. Erfaringerne har vist, at man ikke kan 
får fagfolk til knallertvirksomheden, medmindre de 
ansættes på fuld tid.

fortsættes..
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-Pædagogisk konsulent d. 3.12.86.

Deti anbefales, at fritidsklubben får m u 
lighed for at åbne for medlemmerne kl.
1 1 .30 med få eller ingen aktiviteter.

Siden oprettelsen af centrene har vi p.g. 
,a.. ventelisterne til fritidshjemspladser 
anbefalet og arbejdet med at lo årige 
meldte sig over i fritidsklubben.
Børnene i Dalby har efter skoletid kl.
1 1 .30 ingen andre muligheder og tilbud 
end.Femhøj fritidsklub.

Den traditionelle åbningstid i fritids
klubber - kl. 13 - 17, bliver mere og 
mere ændret efter behovet til kl. 1 1  - 
18 landet over.

I dette tilfælde vil det indebære, at 
der kan ansættes en fuldtidsmedarbejder 
i stedet for deltidsmedarbejdere.

Ansøgningen kan anbefales.

Socialudvalqsmøde, den 9.12.86: Det indstilles 
til byrådet, at åbningstiden ændres som foreslået, 
og at der søges en tillægsbevilling på kr. 45.ooo, 
til dækning af merudgiften i 1987.

B U D G E T K O N T R O L :
Ny regnskabsrapport fra den 8 . d e c . 1986 
udviser følgende budgetoverskridelser 
(merforbrug) på visse konti:
Idrætspladser og stadion kr. 310
03102149-06
M-hallen, inventar - 4.420
03204119-04
Jægersprisordningen - 2.860
32600010-50
Idrætsbanket______________________-_______ 180
Ialt ............................ kr. 7.770
Fritidsnævnet har i møde den 27. nov. 
godkendt en budgetomplacering, hvorefter 
overskridelsen dækkes ind mod tilsvarende 
nedskrivning af kt. 32600050-05.
Efter samråd med økonomisk forvaltning 
skal budgetomplaceringen (tillægsbevil
lingen) fremsendes over KU og ØKU til 
byrådets godkendelse.’
Fritidsnævnet den 18/12-86:
Fremsendes til økonomiudvalget med anbe
faling .

j.nr. 58-8
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Begyndende 2-lærerordning på Møllegårdskolen,
Møllegårdskolen fremsender den 12.nov. 1986 
ansøgning med begrundelser om tildeling af 
ekstra timer i skoleåret 1987/88 til en be
gyndende 2-lærerordning på 1 .& 2 . klassetrin.
Ved den interne fordeling af lærerskematimer 
har lærerråd, ledelse og skolenævn i de sidste 
år prioriteret indskolingsårene højt ved at 
styrke den ikke-fagdelte undervisning og ved 
indenfor skolens egen timeramme at tildele 
hver 1.-2.klasse 3-5 ugentlige timer til 2- 
lærerordning.
Der er gjort en del positive erfaringer med 
bl.a. en udvidelse af elevernes begrebsverden 
som følge af to-lærerordning.
Effekten skønnes at blive forøget ved en ud
videlse af antallet af 2-lærertimer.
Ekstratildelingen til 1.& 2. klassetrin fore
slås af skolelederen til 13-15 timer pr. uge ialt 
mod lærerrådets oprindelig foreslåede 40.
Ansøgningen er anbefalet af skolenævnet.

Skoledirektøren den 13.11.86 
Ansøgningen anbefales.
For så vidt angår de kommende 1. klasser, er 
der tale om de nuværende BH-klasser, hvortil 
der er givet en dispensation for antalet af 
elever for at kunne ansætte medhjælp.
Der er ingen tvivl om, at de elever, der ind
skrive 1 i folkeskolen har brug for både mere 
voksenkontakt end folkeskolen er vant til at 
kunne give, og at eleverne har brug for mere 
tid til undervisning.
Det kan derfor anbefales at prioritere ansøg
ningen højt indenfor den samlede ramme, der 
afsættes til skolevæsenet.

Skolekommissionen, den 19.11.86. 

Skoledirektørens udtalelse anbefales.

Kulturelt Udvalg, den 1. dec. 1986. 
Udsættes til januar 87.

Kulturelt Udvalg, den 5.januar 1987.
Det kan anbefales at tildele Møllegårdskolen 
13 ekstra lærerskematimer.



7. Journ.nr. 54-3

Sogneskolen fremsender den 8. okt. 1986 forslag 
til en ny indskolingsordning på 1. og 2. klasse
trin startende med 1. klassetrin i skoleåret 
1987/88.
Ansøgningen omfatter meget gennemarbejdede rede
gørelser for mål, metoder og midler for ordnin
gen.
tudejvisningen forslås organiseret som ikke-fag- 
delt undervisning bygget op om projektoriente
ret undervisning og værkstedsundervisning. 
Samtidig inddrages ligestillingsfremmende akti
viteter.
Til gennemførelsen af ordningen ansøges om nog
le ekstra ressourcer:
1. Timer til 2-lærerordning
2. Penge til etablering af værksteder og under
visningsmaterialer.
Ønskerne om ekstra ressourcer er fremsendt med 
begrundelse.

Skoleinspektøren den 9.okt. 1986
Anbefaler ansøgningen, og udtaler håb og ønske 
om, at Sogneskolen ved denne ændrede indsko
lingsordning tilgodeser eleverne mht. en stør
re bevidsthedsgørelse omkring ligestillings
spørgsmålet, således at det på længere sigt 
kan være medvirkende til at give eleverne et 
bedre og mere sikkert grundlag for senere at 
vælge uddannelse og erhverv.

Skolenævnet den 8 .okt. 1986
Nævnet finder at ansøgningen om ligestillings
problematikken indfrier de forventninger som 
skolenævnet har til en ændret undervisnings
form i 1 . og 2. klasse, hvorfor ansøgningen 
prioriteres højt.
Ansøgningen fremsendes med nævnets bedste an
befaling.

Fælleslærerrådet den 8.okt. 1986
Fremsender med anbefaling, idet det vil kunne 
sætte focus på et problem, som vi i vores sko
levæsen har valgt at prioritere højt.
Her vil alle få mulighed for* at blive delag
tiggjort i erfaringerne fra arbejdet med køns
rollerne i skolestarten.
Det vil være et nødvendigt supplement til de 
erfaringer, vi uddrager af vores arbejde med 
det samme problem i den anden ende af skole
systemet - i udskolingen. Ligeledes vil dette 
projekt naturligt kunne indgå som reference i 
det DLH-kursus i emnet ligestilling i folkesko
len, som givetvis oprettes i Jægerspris i læse- 
året 87/88.

Skoledirektøren den 4. nov. 1986
Sagen tilbagesendt Jørgen Solgaard til fornyet 
påtegning f.s.a. projektets realisering og stil
lingtagen til de dermed forbundne ønsker om res-

fortsættes.... V E N D
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sourcer.

Skoleinspektør J.S♦ den 7. nov. 1986

Redegør for behovet for øgede ressourcer efter 
at skolen i skrivelse af 7. nov. har trukket 
ansøgningen til folkeskolens forsøgsråd tilba
ge.
Der gøres opmærksom på, at Sogneskolen i det 
kommende skoleår formentlig kun vil få 1 BH- 
klasse, hvorfor BH-kl.lederen derved frigives 
i 15. timer pr. uge, og det oplyses, at det 
p.t. er vanskeligt at have overblik over, hvor
vidt hun direkte kan indgå i indskolingsord
ningen i 1 . klasse.
Afslutningsvist opsummeres skolen behov for 
ekstra lærerressourcer således:
Ansøgningen om timer til en delvis 2-lærer- 
ordning i l.kl. bliver herefter på 12 lærer
skematimer pr. uge i skoleåret 1987/88 - og 
bør gives som en tillægsbevilling.

Skoledirektøren den 11.nov. 1986
Der er tale om en overordentligt godt gennem
arbejdet ansøgning, der i sit indhold ligger 
tæt op ad de intentioner, der blev lagt frem 
i indskolingsudvalgets rapport og som fsa. 
ligestillingsproblematikken er en nyskabelse 
ikke bare i Jægerspris, men på landsplan, der 
formentlig ikke vil kunne undgå at forbedre 
elevernes - accept og forståelse af
det andet køn og dermed sætte dem bedre i- 
stand til senere at skabe en tilværelse ud 
fra egen identitet og egne valg.
For så vidt angår ønsket om ekstra ressourcer 
må det prioriteres højt, at der indenfor den 
samlede tildeling af lærerskematimer til sko
væsnet skabet plads til de 1 2 . lærerskematimer 
der søges om.
Det kan ikke anbefales at der afsættes et be
løb på kr. 14.000 til etablering af værkste
der, idet man på de andre skoler har etableret 
sådanne uden ekstrabevillinger.
Det kan derimod anbefales, at der efter ansøg
ning frigives et beløb fra kontoen til pæda
gogisk udvikling til indkøb af materialer til 
småbørnsfysik.

Skolekommissionen, den 19.11.86. 

Skoledirektørens udtalelse anbefales.

Kulturelt Udvalg, den 1. dec. 1986.
Udsættes til januar 1987.

Kulturelt Udvalg, den 5.januar 1987.
Det anbefales at tildele Sogneskolen 12 ekstra 
lærerskematimer. Det kan ikke anbefales at be
vilge 14.000,- kr. til værksteder.
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Journ.nr. 51-3-2

TimetiIdelingen for skoleåret 1987/88.
Efter beslutning i KU skulle den eksisterende 
beregningsmodel danne udgangspunkt for time
tildelingen for skoleåret 1987/88.
I sammentrængt form viser skolernes beregning 
følgende:

SOG MØL SOL
kl/sk la? tim la? tim la? tim KOMM. IALT

1.-7. 226 345 263 407 162 335 - 1087

8.-9. 134 280 oo 200 - - - 480

1 0 . 25 67 20 54 - - - 121

§3,3 - 23 - 29 - 12 - 64

spec. - 75 12 229 - 56 43 403

totalt 
spec. 385 715 365 690 162 347 1752

spec. 385 790 377 919 162 403 43 2155

Sammenholdt med oprindelig tildeling for 1986/87 
ses følgende:
oprindelig tild. til 1986/87 2190 tim.
besparelse feb. 1986 60
Endelig tild. 1986/87 2130 tim.'
Sammenfatning:
Udgangspunktet for timetildelingen for 1987/88 
er 35 timer mindre end det oprindeligt godkend
te for 1986/87 og 25 timer større end det ende
ligt tildelte.

Skoledirektøren den 9.dec. 1986
En sammenstilling over årene85/86-86/87 og 87/88 
(der er vedlagt sagen) har været forelagt ved 
skoleledermødet den 8.dec. 1986 og gav ikke på 
dette tidspunkt anledning til andre bemærknin
ger, end en henstilling om, at forbruget for 
10 klasse fastsættes som resultatet af det pr.
1 .marts forventede elevtal på 1 0 . klassetrin 
(SamOrdnet Tilmelding afleveres 20.feb. 1987) 
ganget med 2,70 tim. pr. elev.
Såfremt det besluttes at bevilge det beregnede 
timetal på 2155 timer/ugtl. skønnes det - alt 
andet lige og ud fra den nuværende normerings- 
beregning - at ville medføre en tillagsbevil- 
ling til lærerlønkontoen på ca. 70.000 kr. i 
1987.

Skoleforvaltningen den ll.dec. 1986
En oversigt over udviklingen i lærerskematime- 
^orhr-uget efter beregningsmodellen for årene 
85/86, 86/87 og 87/88 er vedlagt sagen

forts,.,.
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Skolekommissionen, den 17.12.86.
Beregningsmodellens resultat anbefales, idet 
det anbefales, at det bliver elevtallet pr. 
1.marts, der kommer til at danne grundlag 
for tildelingen til 10.kl.trin.

Kulturelt Udvalg, den 5.Januar 1987.
Der anbefales et samlet lærerskematimetal på 
2130 timer fordelt med
704 timer til Sogneskolen
681 timer til Møllegårdskolen
342 timer til Solbakkeskolen
403 timer til Specialundervisningen.

journ.nr.: 54-7-2
Skoleindrætscentret STORE BÆLT.
Landsudvalget for skoleidræt og bestyrelsen 
for den selvejende institution "Skoleidræts- 
centret STORE BÆLT" ansøger i skr. af 22.dec. 
1986 Jægerspris kommune om et bidrag på kr. 
l,oo pr. skolesøgende barn i kommunen til støt
te for opførelsen af "Skoleidrætscentret STORE 
BÆLT".
Idrætscentret blev indviet den 13.juni 1986 
og skal rumme bl.a. idrætslejrskolevirksom- 
hed for børn fra hele landet samt møde og kur
susvirksomhed for den frivillige idræt. 
Idrætscentret er beliggende i Nyborg. 
Bestyrelsen for institutionen har som mål at 
skaffe en egenkapital på 1 .10 0.000,-, hvoraf 
man indtil nu har nået 600.000,-.
Man håber på kommunens støtte bl.a. ud fra, 
at skoleidrætten er breddeidrættens egentlige 
udgangspunkt.
Ansøgningen er bilagt et materiale, der be
skriver projektet i enkeltheder.

Skoleforvaltningen den 29.dec. 1986
Fremsendes, idet det kan oplyses, at der p.t. 
er 1166 skolesøgende børn i kommunen (excl. 
elever i på Donekrogen og Egelundshuset samt 
elever på gymnasiet), og at der indenfor sko
levæsnets budgetter ikke er midler til at af
holde et evt. bidrag.
Det kan endvidere oplyses, at enkelte klasser 
har været på idrætslejrskoler med et særdeles 
positivt udbytte.
Lejrskolevirksomheden er af centret budgette
ret til 150,oo pr. døgn incl. moms.
Som grundbeløb indenfor skolenævnenes budget
ramme er der af kommunen afsat kr. 5 7 3 ,5 7  
pr. elev excl. moms svarende til ca. 4 dages 
ophold, såfremt skoler i kommunene ville benytte 
muligheden.

Kulturelt Udvalg, den 5. januar 1987 .
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Journ.nr. 54-4-2/50-149
Forslag til ændret organisation for skole 
og ungdomsvejledningen i Jægerspris og 
Skibby kommuner fremsendes til vurdering 
og beslutning i de 2 kommuner fra Fælles
styrelsen for erhvervs- og uddannelsesori 
entering den 1 0.1 2 .8 6.

Skolekommissionen, den 17.12.86. 
Anbefales.

Kulturelt Udvalg, den 5.Januar 1987.
Fremsendes til videre behandling med an
befaling .

Mølleqårdskolen - Blok C-D-E - j.nr. 17-1-213.
Højgaard & Schultz A/S, Charlottenlund, frem
sender tilbud på renovering af tag på blok C- 
D-E.
Prisen excl. moms:

Blok C kr. 639.747,-
fl D II 722.657,-
II E II 741.303,-

Total kr. 2.103.707,-
Ved en samlet ordre ydes der 
rabat på kr. 50.000,-

Samlet pris kr. 2.053.707,-

E U den 3o.12.86:

Fremsendes økonomiudvalget med indstilling an, 
at samtlige blokke udføres.
Økonomisk forv., den 6 ,1 ,8 7

Hvis arbejdet godkendes til udførelse i 1987 
manglet en tillægsbevilling på kr. 6 2 7«7o7 
idet følgende budgettal er afsat:
1 9 8 7..... kr. I.426.000
1983......kr. 2.036.000
1989.••••»kr. 2.0^6.000
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jour. nr. o52oo4/økf

Kloak syd - tillægsbevilling
Efter meddelt anlægsbevilling er følgende nye 
aftaler indgået:

Vedr. Etape H 5.
Pr. 24.04.86 har byrådet givet
anlægsbevilling på........... kr. 2.987.188

_ Hertil søges tillægsbevilling " 9.479
jfr. aftaleseddel nr. 1 af
11. 12.86
Vedr. Etape H 12.
Pr. 20.05.86 har byrådet givet
anlægsbevilling på........... kr. 1.324.080
Hertil søges tillægsbevilling " 4.871

jfr. aftaleseddel nr. 2 af 
03.12.86

jour.nr.27-2/TEK 

Erhvervsområde - Over-Oråby.
Fa.DO&CO fremsender tilbud fra FLYGT-pumper på le' 
vering og montering af pumpe-og elinstallation i 
de to pumpestationer i forbindelse med kloakering 
af ovennævnte område.
Tilbudets omfang svarer til udstyret i de øvrige 
pumpestationer under kloak syd og andrager

Mandag, den 12.januar 1987 1741
Formandens 
initialer

!L.

Pumpestation - Spildevand kr.76.ol5 ekscl.moms 
Pumpestation - Regnvand - 8o.o85 - -

Teknisk forvaltning indstiller, at tilbudet videre
sendes til ØK-udvalg med anbefaling.

3o.l2.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalgst, 
idet man følger den af Teknisk forvaltning afgivne 
indstilling.

jour.nr. 1 4-2 1-2/sek

Erhvervsområde/Over-Dråby.
I forbindelse med en den 1.12.1986 afholdt li
citation fremsender fa.DJ&CO indstilling om
kring entreprenør til det her omhandlede bygge
modningsarbejde, som agtes påbegyndt ved star
ten af 1987.

Økonomiudvalget 8.12.86: anbefales 
Prisfastsættelse og salgsprocedure behandles i 
ØKU januar 87.

~ W -

7 ^
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Funq.komm.dir. d. 5.1.87
I fortsættelse af Øku's beslutning pr. 8.12.86 
er der nu udarbejdet forslag til 
prisfastsættelse og salgsprocedure (dateret 
5.1.87), som vedlægges sagen.

Øku bedes herefter tage stilling til

1. - pris

2. finansiering

3. salgsprocedure

4. tidspunkt for opstart af salg.

I

jour. nr.
AF AU.
Til orientering kan oplyses, at AFAU's bestyrelss 
sit møde den 17.oktober 1986 godkendte opførelse a 
en ny administrationsbygning til 995.ooo kr. ekscl 
moms.
På forespørgsel til indenrigsministeriet er det ti 
AFAU oplyst, at byggeriet ikke får indflydelse på 
interessentkommunernes anlægsbudget for 1987, da 
der ikke skal ydes tilskud fra kommunerne.

i  S

3o.12.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget 
til efterretning®

j.nr. 17-1 matr.nr. 1 n J-H Brugsen

Vedr, centerareal ved iløllevej.
Jægerspris Brugs rettet på ny henvendelse vedr. 
køb af ca. 8oo jord - vest for eksisterende 
bebyggelse.
Af hensyn til videre projektering af udvidelse 
ønskes snarest aftalt et møde, hvor pris kan 
drøftes.

Økonomiudvalget 1P.11.1986; Der optages forhandling 
med 8rugsen.
Fung.komm.dir, den 3o» dec. 1986 
Efter førte forhandlinger med Jægerspris Brugs 
er der fremsat ønske om køb af hele arealet ud 
til vej. ialt ca. 2.4oo m^.
Prisen er forhandlet til kr. 115,oo pr« jfr. 
iøvrigt ØKU "s behandling pr. 9*6.86.
Samtlige omkostninger ved handelen afholdes af 
Jægerspris Brugs.
Kontant betaling når endeligt skøde foreligger.





jour.nr. 28-29-22/TEK
matr.nr.9—  af Neder-Dråby.
Landinspektør Børge Hansen fremsender udstyknings
sag for ovennævnte ejendom beliggende ved Thyras- 
vej og omfattende 13 parceller til helårsbeboelse. 
Advokat Leif Erlandsen fremsætter i supplerende 
skrivelse af 19.12.1986 forespørgsel om en videre
ekspedition af udstykningssag umiddelbart efter by
rådets forventede godkendelse af samme.
Teknisk forvaltning indstiller forespørgselen imø
dekommet på betingelse af , at advokat Leif Erland
sen stiller bankgaranti for, at arealet byggemod
nes i overensstemmelse med det af fa.Dines Jørgen
sen og co. udarbejdede byggemodningsprojekt«
Såvel klaok-som vandbidrag forudsættes indbetalt 
inden en ekspedition kan komme på tale«
Med hensyn til garantien må denne være af en sådar 
størrelse, at den dækker samtlige entrepriser incJ- 
honorar m.v«
Garantien vil blive forelagt udvalg til godkendel
se •

3o.l2.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man følger den af Teknisk forvaltning afgivm 
indstilling. .

jour.nr. 63-3-l/TSK

Kloak syd - etape H.lo.
fremsender

skrivelse af 14.12.1986, hvori ansøges om udbetali^ 
af 1 års yderligere afgrødetab kr.679,68.
Man anfører, at arbejdet blev påbegyndt juni 1985 
og afleveret retableret oktober 1986.

3o.12.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget 
med anbefalina«

jour. nr. 63-3-l/TEK

Kloak syd - etape H 12.
Kommunernes Revisionsafdeling har ved sin godken
delse fra entreprenør Ove Johansen betinget sig, 
at Økonomiudvalget frafalder kravet om dagbøder. 
Revisionsafdelingen anmoder om at få tilsendt kopi 
af mødereferat fra ØK-udvalgets behandling af sa
gen«
Teknisk forvaltning indstiller, at sagen fremsen
des til ØK-udvalget med bemærkning om, at kravet 
om dagbøder frafaldes, idet forsinkelsen ikke med 
rimelighed kan henføres til entreprenøren ligesom 
forsinkelsen ej heller har medført ekstra krav fra 
anden side*

3o.12.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man følger den af Teknisk forvaltning afgivne 
indstilling.

<



3
Kloak syd.

jour.nr. 63-3-l/TEK '

I fortsættelse af ØK-udvalgets drøftelse heraf øn
skes der udvalgets stillingtagen til en evt.poli- 
tisk medvirken i de ugentlige byggemøder,aflever
ringsforretninger samt forretninger i forbindelse 
med garantifrigivelse.

Dag og år:

Mandag,12. januar 1987
Blad nr.
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3o.12.1986:
Teknisk forvaltning indstiller supplerende, at det 
af udvalget udpegede medlem får fornøden bemyndi
gelse til sammen med tilsynet at afgøre spørgsmå
let omkring dagbøder i forbindelse med aflevering,

3o.l2.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man indstiller Sv.Aage Mortensen.
Udvalget følger i øvrigt den af Teknisk forvalt
ning afgivne indstilling.

jour.nr. 63-3/TEK

Spildevandsplan.
Der ønskes udvalgets stillingtagen til en revision 
og a'jourføring af kommunens spildevandsplan.
Teknisk forvaltning indstiller, at arbejdet hermed 
overlades til fa,Dines Sørgensen og co. og således 
at Hovedstadsrådets formodentlige snarlige godken
delse af tillæg til spildevandsplan indarbejdes.
I øvrigt skal spildevandsplanen udarbejdes under 
hensyntagen til de af Hovedstadsrådet opstillede 
recipientkvalitetskrav.
3o.12.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man følger den af Teknisk forvaltning afgivne 
indstilling.

jour. nr. 27-2/TEK

Regionplan.
Hovedstadsrådet indkalder ved skrivelse af 17.12« 
1986 ansøgninger for 1987 fra regionens kommuner 
og amtskommuner om støtte til fremme af regionplan 
lægningens virkeliggørelse.
Da Hovedstadsrådet skal tage stilling til forelig
gende ansøgninger i forbindelse med budgetbehand
lingen, må ansøgningerne være indsendt til Hoved
stadsrådet senest 1.marts 1987 for at eventuelle 
beløb kan optages på budgettet.

3o.12.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man ikke fra udvalget kan pege på mulige pro 
jekter.



Ansøgning om tilskud. j.nr. 26 - 4 - 9o8
Behandling af sag vedrørende udbetalt tilskud 
til energibesparende foranstaltninger til Skov
riddergården.
Sagsfremstilling er vedlagt dagsorden. 

Ejendomsudvalget den 27»8.1986

Tilbagebetaling fastholdes overfor Handels
banken.
Den 2o.11.1986 modtaget skrivelse fra Han

delsbanken.

E U den 3o.12.86: fremsendes økonomiudvalget.

26 J /<M> j.nr. 58-3 (
Journalist/forfatter Finn Vadmand, Vænget 
vej 44, 3630 Jægerspris, ansøger påny om 
kommunal støtte til lyd/diasprojekt om 
Wiedewelt (mindestøtterne i slotsparken).
Situationen er nu den, at efter at have 
modtaget afslag fra de nære kommuner har 
ansøgeren opnået tilskud med k r . 23.000.- 
fra Augustinus Fonden.
Der mangler således k r . 10.000,- til dæk
ning af det reducerede overslag.
Det oplyses, at DR program 2 bringer en 
udsendelse om Wiedewelt mindepark den 9. 
nov. 1986 kl. 0920.

u , .

^ ^ 5

Kulturelt udvalg den 17/11-86:
Bevilget kr. 5.000,- på vilkår,
at beløbet udbetales, når projektet er 

færdigt,
at skolevæsenet kan låne materialet ve

derlagsfrit .

DEN 27.11.86:

fortsættes.. .



fortsat

Kulturelt udvalg den 15/12-86:
FRemsendes til økonomiudvalget med b e 
mærkning om, at kulturelt udvalg fasthol
der sin beslutning om tilskud på kr. 
5.000,- på de fastsatte vilkår.

27 /c . ^ j.nr. 56-13-3 I
y

Dag og år. Blad nr.
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j.nr. 56-3

Vedr, dispensation fra deltagerantal på hold i aften- 
skolen.

Da der efterhånden igangsættes færre og færre hold 
i aftenskolen vil det måske være en idé at ansøge amts
rådet om dispensation fra deltagerantallet på 12, så 
det kan blive nedsat til 10.

Fritidslovens §39 stk. er affattet således: 
"Undervisningen skal være påbegyndt med mindst 12 
deltagere. I tyndt befolkede egne eller i mindre øsam
fund kan det nævnte deltagerantal efter amtsrådets 
bestemmelse nedsættes til 10".

Til denne paragraf er der flg. henvisning.

"Som tyndt befolkede egne- eller mindre øsamfund 
må betegnes områder, hvor det ikke vil være muligt 
på grund af indbyggerantallet eller dettes fordeling 
at oprette hold i almindelige fag med 12 deltagere 
eller for foredragsrækkers vedkommende med 25 del
tagere.
Vurderingen foretages på grundlag af indhentede ind
stillinger fra kommuner, der ønsker at blive taget 
i betragtning, enten for hele kommunens vedkommen
de eller for en nærmere afgrænset del af kommunen. 
Disse indstillinger tilsendes amtsrådet inden en af 
dette nærmere fastsat dato.
Amtsrådet vurderer herefter, hvilke egne i amtsråds
kredsen man vil kalde tyndt befolket eller mindre 
øsamfund, og der kan da de pågældende steder opret
tes fritidsundervisningshold med 10 deltagere, for 
foredragsrækkers vedkommende med 15 deltagere, 
uden særlig ansøgning i det enkelte tilfælde. Denne 
afgørelse er gældende indtil amtsrådet finder grund
lag for at justere den.
Undervisning i sammentrængt form med tilrejsende 
deltagere omfattes dog ikke af ovennævnte regler."

Voksenundervisningsnævnet 29.10.86. Anbefales.
Kulturelt udvalg den 15/12-86: 
Fremsendes med anbefaling.

Fung.komdir., den 6,1,87
Jfr. amtsrådets påtegning pr. 2rJ . l l »Q6 ønskes 
byrådets udtalelse til det ansøgte.



Dag og år: Blad nr.
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j.nr. o522o312 PH

Tilskud til fodpleje i 1987.

Som bekendt vedtog socialudvalget på sit møde d. 
25.2.86, at entrepriseordningen (betaling pr. be
handling) bringes til ophør med udgangen af;maj 
måned 1986, og at fodterapeuten på plejehjemmet 
"De tre Ege", Tove Wolfi ansættes i en fast stil
ling.

Mandag, 12.januar 1987 1745
Formandens
initialer;

CL

om<r
/

Fodterapeuten betjener beboerne på De tre Ege samt 
alle hjemmeboende pensionister, der ønsker at be
nytte behandlingen..

For de pensionister, der ikke gør brug af.fodtera
peuten på De tre Ege, men af;en anden terapeut, er 
der tidligere ydet et tilskud på 67 kr. (1986) 
svarende til behandlingsprisen på klinikken ved en
trepriseordningen.

For 1987 har socialudvalget ikke behandlet størrel
sen af.dette tilskud.

SSF., den 3.12*86i Tilskuddet til fodbehandling 
foreslås fastsat til 68 kr. svarende til den stig
ning der sker (2 7>) i pensionens grundbeløb i 1987. 
Der er i 1987 budgetmæssig dækning for udgiften.

Socialudvalqsmøde, den 9.12.1986: Indstillingen 
godkendt.

Tidsplan for afslutning af årsregnskab 1986

Jfr. kasse- og regnskabsregulativet fastsætter 
økonomiudvalget hvert år tidsplan vedrørende 
ovennævnte.
I den anledning foreslås følgende:
Perioden januar til maj:
Alt arbejde incl. regnskabsbemærkninger ud
arbejdes og afsluttes i fagforvaltningerne.
Perioden maj - juni:
Trykning og indbinding af regnskab.
9 . juni 1987 - behandling i økonomiudvalget.
1 6 . juni 1987 - godkendelse i byråd.
Revision af regnskabet inden d. 2o. august 1987«
Per vedlægges iøvrigt detaljeret tidsplan.

v3o \ r j.nr. 13-2-1



j.nr. 12-10 sek. / V.
Løbende kommuneinformation i lokal avis«
Allan Jensen anmoder om drøftelse af behov for 
løbende information i en af de lokale aviser*

Økonomiudvalget lfl.11.1986: Der indhentes et admi
nistrativt oplæg.

C
^X sS g S ^t̂

Funq.komni.dir, d« 6*1*87
Der vedlægges administrativt forslag til 
forretningsgang.
Forslaget er godkendt af alle forvaltninger.

Farvetryk i annonce foreslås med blåt tryk 
(farve fra byvåben).

Fra frederikssund avis er det oplyst, at udgift 
pr. gang er:

1/1 side incl. farve kr. 12.298,00 
1/2 side incl. farve kr. 6.474,00

ved 25 indrykninger pr. år ydes 25% rabat.

Det foreslås at samtlige annonceudgifter 
konteres på kt. 06 og der findes økonomisk 
dækning fra andre områder.

32 )  J< yU A ^ •

Vedr. "Kommunerne i 90'erne".

J.nr. 77-1-3

Skrivelse fra Kommunerles Landsforening af 2. dec. 
1986 vedr. fremtidsprojekt om "Kommunerne i 90'erne".

3 >6 :

I erkendelse af kommunernes mere og mere 
defensive rolle ønsker Landsforeningen at ændre 
denne situation og medvirke til, at kommunerne 
kan genvinde deres centrale position i forhold 
til offentligheden og statsmagten*
Som væsentligt skridt i denne retning, peges 
på mulighed for afholdelse af lokale principiel
le debatter om kommunernes rolle, opgaveløsning 
og organisationsform.
Som grundlag for dette har Landsforeningen 
planlagt følgende:
1 * Ult. jan. 87 udgives en publikation om emnet.
2. Fra 1.5*87 tilbydes en debatpakke med

- vidiofilm
- debathæfter
- konferencemateriale m.v.

3. Efterår 87 forberedes en bredere informations' 
kompagne for at øge forståelsen for kommune
styret.

Det er Landsforeningens håb, at kommunerne 
aktivt vil gå ind i debatten.



j.nr. 056898

Resultat og vurdering af ny pendlerunder- 
søgelse for Jægerspris kommune.___________

Fra Danmarks Statistik udsendes i uge 41 
ny undersøgelse af pendling til og fra Jæ
gerspris kommune. Undersøgelsen vil blive 
fremlagt på beskæftigelsesudvalgsmødet.

BESKÆFTIGELSESUDVALGET d. 15.10.86.

Udsættes til næste møde.

Resultat og vurdering af ny undersøgelse 
af pendling ud og ind af Jægerspris kommune.
Danmarks Statistik har nu fremsendt statistik 
over ud og indpendlere i Jægerspris november 
1984. ' •

Undersøgelsen kan evt. benyttes ved vurdering 
af en erhvervsfremmende indsats i kommunen.

./. Bilag vedlagt.

BESKÆFTIGELSESUDVALGET d. 3.12.86.
Undersøgelsen sendes via økonomiudvalget 
til planlægningsudvalget.

C m )
t 3  y

j. o6o238/27.11.86/SH 
Kursusansøqninq fra lægekonsulent.

Henvendelse fra lægekonsulent Lisbeth Drisdal 
angående ydelse af tilskud vedr. kursus for 
lægekonsulent.

Lisbeth Drisdal har deltaget i kursus i Viborg 
arrangeret af Landsforeningen af Lægekonsulen
ter i dagene 27.-29. november 1986.

Kursusafgift 1.590 kr.

Kurset havde til formål, at videreudvikle del
tagernes faglige baggrund med henblik på vare
tagelse af klientbehandlingen indenfor pensions
området, dagpengesager m.v., samt at informere 
dem om de nye muligheder i det lægelige/forvalt- 
ningsmæssige samarbejde og sætte dem ind i den 
nye forvaltningsprocesreform i relation til so
cialforvaltningen .

Lægekonsulenten er ansat i henhold til overens
komst mellem KL og Praktiserende Lægers Organi
sation .

fortsættes...



fortsat

I overenskomsten er der følgende bemærkning til 
§ 7: Lægekonsulenter omfattes iøvrigt af kom
munens sadvanlige regler om kommunalt ansat per
sonales deltagelse i uddannelseskurser. Der hen
vises til cirkulæreskrivelse af 9. december 1980 
fra Kommunernes Kursusvurderingsråd vedrørende 
"Aftale (af 1973 med ændringer pr. 1. november 
1976 og pr. 1. oktober 1980) om retningslinier 
for støtte til det kommunale personales delta
gelse i uddannelseskurser mv"

Der er ikke i budget 1986 eller 1987 afsat et be
løb til kurser til lægekonsulenten. I 1986 er der 
- på grund af, at lægekonsulenten ikke har været 
ansat hele året - penge på kontoen til aflønning 
af lægekonsulenten. En finansiering af et evt. 
tilskud til det ansøgte kursus kan ske af disse 
midler.

Udvalget skal tage stilling til

1. Kan der ydes tilskud til kurset

2. Størrelsen af evt. tilskud.

SOCIALUDVALGET, den 9.12.1986; Der ydes tilskud 
til kurset svarende til det tilskud, som er af
sat til kurser i social- og sundhedsforvaltningen. 
Kurset finansieres af midlerne, som er afsat til 
aflønning af konsulenten.

^ 5  jr. LP 2.1 °S 2.2

Vedr. ændringer i pensionsregulativ og tjeneste
mandsregulativ.

Kommunernes Landsforening fremsender cirkulære 
nr. 190 L-FS af 22. december 1986 vedrørende æn
dringer i pensionsregulativet pr. 1.4.1986 og 
pr. 1.1.1987,samt i tjenestemandsregulativet pr.
1.7.1986.
Ændringerne er en følge af ændringer i statstje
nestemandsloven og drejer sig hovedsageligt om 
ændring af reglerne om opsat pension og om sam
ordningsfradrag.
Kommunernes Landsforening anmoder om, at kommunen 
snarest træffer beslutning om vedtagelse af æn
dringerne.
Samtidig med tiltrædelsen af ændringerne anmoder 
man kommunen om at give lønudvalget bemyndigelse 
til - med bindende virkning for kommunen - i 
fremtiden at foretage sådanne ændringer i regu
lativerne, at den principielle overensstemmelse 
mellem det statslige og det kommunale tjeneste
mandsområde opretholdes.
En sådan bemyndigelse findes ikke idag.



36
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J.nr. 001-87 /ejd 
Vikar - ejendomsbeskatningen.

Ejendomsbeskatningen ansøger om an
sættelse af en 20-timers vikar i 
perioden medio april - 1.12.87 grun
det

Økonomichef, den 5«1«87
Det ansøgte anbefales.
fer er kun tale cm -3—vilcardæk: icg, da . er 
ansat med Ao timer.

jour.nr. 69-2o/TEK©
Waterielgården,
Der ønskes udvalgets drøftelse og stillingtagen 
til, at materielgårdens mandskab i lighed med de i 
kommunen i øvrigt ansatte holder fri 

24. og 31.december
Ordningen vil herefter i givet fald være at iværk
sætte med virkning fra 1987 og efterfølgende.
Teknisk forvaltning indstiller ordningen gennem
ført.
3o.12,1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalg, idel 
man følger den af Teknisk forvaltning afgivne ind
stilling.
Ordningen forudsættes af udvalget gennemført uden 
udgift for kommunen.

Oag og år:

Mandag, 12. januar 1987
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38 & U i j.nr. 77-7

Følgende foreninger og institutioner ansøger om 
tilskud:

a. KFUK’s socale arbejde.
(12.6.84 afslag)

b. Dansk Parkinsonforening 
(har ikke søgt tidligere)

c. YFU- Danmark (Youth for Understanding)
(har ikke søgt tidligere).

d. Giv os vore børn -  støtteforening for bortførte børn 
(har ikke søgt tidl.)

e. Landsforeningen for rygsundhed 
(har ikke søgt tidl.)

f. Landsforeningen til bekæmpelse af dissemineret 
Selerose
(11.8.86 bev. kr. 300,-)

g. Landsforeningen af polio-, trafik- og ulykkesskade 
de.
(12.11.84 bev. kr. 300,-)
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TILLÆGSDAGSORDEN:

39.

J.nr. 69-2o

Materielgården

Leo Nielsen A/S fremsender skrivelse af 5.1.1987 
hvori der udtrykkes ønske om en forhandling om 
køb af materielgården.
Henvendelse sker ud fra et forlydende om, at kom
munen agter at flytte den nuværende materielgård 
til erhversområdet i Over-Dråby.

8.1.1987:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget 
til videre foranstaltning.


